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ZÁPIS 

z 32. jednání REGIONÁLNÍ STÁLÉ KONFERENCE 

LIBERECKÉHO KRAJE 

23. listopad 2022 

KRAJSKÝ ÚŘAD LIBERECKÉHO KRAJE 

Čas zahájení jednání:  10:00 hodin 

Čas ukončení jednání:  12:30 hodin 

Přítomni:   dle prezenční listiny 

Jednání zahájil předseda Regionální stálé konference Libereckého kraje pan  
hejtman Martin Půta. Přivítal přítomné členy a konstatoval, že z celkového počtu 21 členů RSK 
LK je přítomno 15 hlasujících členů. RSK LK je usnášeníschopná. 

1. Schválení programu jednání RSK LK 

Přešel k programu a vyzval členy k případnému doplnění před jeho schvalováním. 

1. Schválení programu jednání 

2. Kontrola plnění úkolů z 31. jednání RSK LK 

3. Změny v nominacích  

4. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 
Mgr. Miroslav Daněk - zástupce Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

5. Integrované strategie (ITI) aglomerace Liberec - Jablonec nad Nisou 
Mgr. Barbara Steinzová - zástupce statutárních měst zastoupený nositelem ITI 

6. Integrované strategie rozvoje venkova a místní akční plány rozvoje vzdělávání 
Bc. Jana Švehlová – MAS Podještědí, z. s. 

7. Informace ze sekretariátu Regionální stálé konference Libereckého kraje 
 Ing. Karolína Vičanová, DiS., Ing. Jana Vlková, Ing. Petr Stibor - sekretariát RSK LK 

8. Pracovní skupina Inovace (VaVaI) 
 Ing. Vladimír Pachl - odbor regionálního rozvoje a evropských projektů KÚ LK 
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9. Pracovní skupina Vzdělávání (KAP) 
Ing. Lucie Foglová - odbor školství, mládeže, tělovýchovy a sportu KÚ LK 

10. Pracovní skupina Cestovní ruch 
Ing. Lidie Vajnerová, MBA - zástupce odboru kultury, památkové péče a cestovního ruchu KÚ 
LK 

Usnesení č. 1/4/2022 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje program jednání. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

2. Kontrola plnění úkolů 

Slovo si převzal M. Otta a shrnul plnění níže uvedených úkolů z 31. jednání RSK LK.  

  Úkol Termín Pro Plnění 

1. Poskytnout členům RSK LK zápis 
z jednání NSK. 

pravidelný úkol sekretariát RSK LK NSK proběhla 14. 11. 
2022, zápis bude 
zaslán 

2. Informovat na dalších jednáních o 
průběhu tvorby Strategie ITI, 
případně zasílat její pracovní 
verze. 

na příští jednání 
RSK LK 

zástupce 
statutárních měst 
zastoupený 
nositelem ITI/IPRÚ 

zástupce statutárních 
měst zastoupený 
nositelem ITI/IPRÚ 
bude prezentovat v 
bodě č. 5 

3. Informovat o finálním vyjádření 
MPO k plnění milníků NPO. 

na příští jednání 
RSK LK 

zástupce MMR ČR zástupce MMR 

4. Prověřit stav komponenty  
6 Národního plánu obnovy, kdy 
dojde k vyhlášení výzev. 

na příští jednání 
RSK LK 

zástupce MMR ČR  

zástupce MMR 

5. Zaslat studii HSOÚ Frýdlantsko 
k připomínkování členům RSK LK. 

po jednání se 
zápisem 

sekretariát RSK LK Studie byla zaslána 
27. 9. 2022 

6. Ověřit odpověď pana ministra 
k žádosti Libereckého kraje o 
zrušení 3. výzvy IROP – 
kybernetická bezpečnost SC 1.1. 

po jednání zástupce MMR ČR  

zástupce MMR 

 

M. Otta shrnul plnění úkolů. Zasedání 20. Národní stálé konference se konalo 14. listopadu, 
zápis prozatím nemáme k dispozici. Po jeho obdržení bude členům zaslán sekretariátem.   
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Informace o průběhu tvorby strategie ITI budou součástí prezentace k bodu č. 5.  

Studie HSOÚ pro území Frýdlantska byla zaslána členům RSK LK dne 27. září 2022 
k připomínkování, zpětnou vazbu jsme od členů žádnou neobdrželi. Finální verzi odsouhlasili 
členové rady v pondělí a následně jsme ji odeslali na Ministerstvo pro místní rozvoj ČR. 

M. Daněk informoval o plnění úkolů pro zástupce Ministerstva pro místní rozvoj ČR. Finální 
vyjádření Ministerstva průmyslu a obchodu ČR k plnění milníků Národního plánu obnovy bude 
součástí zápisu z Národní stálé konference, který členové RSK LK obdrží. Evropská komise (EK) by 
měla v 1/Q příštího roku zaslat návrh postupu při pouze částečném plnění milníků nebo jejich 
neplnění. Předpokládáme, že jak o návrhu, tak jeho praktickém využití se bude s EK ještě jednat. 

K úkolu č. 4 dodal, že harmonogram výzev je ze strany Ministerstva zdravotnictví pravidelně 
aktualizován, poslední aktualizace proběhla 4. 10. 2022. Ministerstvo zdravotnictví, jako vlastník 
pilíře 6 Zdraví a odolnost obyvatel, vyhlásil již čtyři výzvy, a to v rámci komponenty 6.1 Zvýšení 
odolnosti systému zdravotní péče – Vznik simulačního centra intenzivní medicíny a v rámci 
komponenty 6.2 Národní plán na posílení onkologické prevence a péče – Vznik a rozvoj Centra 
onkologické prevence a infrastruktury pro inovativní a podpůrnou péči Masarykova 
onkologického ústavu, Vybudování českého onkologického institutu – Motolského 
onkologického centra a Vybudování centra kardiovaskulární a transplantační medicíny. 
V současné době jsou připravovány výzvy zaměřené na rehabilitační péči pro pacienty po 
kritických stavech, optimalizaci systému vzdělávání a podporu a zvyšování kvality preventivních 
screeningových programů. Aktuální informace o vyhlášených výzvách lze nalézt na stránkách 
Ministerstva zdravotnictví. 

Dopis ve věci odpovědi pana ministra na žádost o zrušení výzvy č. 3 byl doručen Libereckému 
kraji dne 18. 10. 2022. K dispozici je členům v podkladech na jednání. M. Otta doplnil, že 
v odpovědi stálo, že hodnocení projektů stále probíhá, nicméně z metodického pokynu výzvy 
vyplývá, že výzvu zrušit nelze. Výzva na základní školy měla také problém a byla zrušena, proto 
kraj plánuje tento nesoulad v individuálním přístupu k rušení výzev nadále komunikovat s řídícím 
orgánem. 

3. Změny v nominacích 

M. Otta představil změny ve složení Regionální stálé konference Libereckého kraje viz níže. 

 

Změny se týkají také pracovní skupiny pro oblast vzdělávání. Z členských subjektů odstoupila 
Agentura pro sociální začleňování a navýšil se počet členů u Zástupce zaměstnavatelů o jednoho.  

člen funkce, instituce člen funkce, instituce

Zástupce 

akademického 

sektoru

Ing. arch. Radek 

Suchánek, Ph.D.

prorektor, Technická 

univerzita v Liberci

PhDr. Ing. 

arch. Lenka 

Burgerová, 

Ph.D.

prorektorka, Technická 

univerzita v Liberci

členská 

instituce

původní zástupce nový zástupce

https://www.mzcr.cz/category/evropske-fondy/narodni-plan-obnovy/vyzvy-narodni-plan-obnovy/
https://www.mzcr.cz/category/evropske-fondy/narodni-plan-obnovy/vyzvy-narodni-plan-obnovy/
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člen funkce, instituce člen funkce, instituce

Zástupce 

MMR

Mgr. Ondřej 

Pergl

odd. řízení strategie 

regionálního rozvoje, MMR

Mgr. Lucia 

Jašková

odd. řízení strategie 

regionálního rozvoje, MMR

členská 

instituce

původní zástupce - stálý host nový zástupce - stálý host

 

Počítáme s renominací zástupce za ITI, kterou bychom měli obdržet do následujícího jednání RSK 
LK. 

4. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj 

Mgr. Miroslav Daněk – Ministerstvo pro místní rozvoj ČR 

M. Daněk prezentoval aktuální informace k novému programovému období, shrnul přehled 
vyhlášených výzev v průběhu roku 2022. Aktuálně je vyhlášeno 193 výzev s alokací 385 mld. Kč. 
Představil plánované výzvy IROP, které budou vyhlášeny do konce letošního roku, a termín výzev 
s vazbou na Regionální akční plány. 

10:17 přichází L. Burgerová. 

Zopakoval podmínky pro schvalování dokumentu RAP – do doby vyhlášení výzev libovolně, od 
vyhlášení výzev se počítá lhůta pro schválení jednou za 6 měsíců od posledního schválení členy 
RSK LK. 

V současné době probíhá hodnocení ITI. V rámci jednání Národní stálé konference bylo 
ministerstvo požádáno o zvýšení administrativní kapacity v rámci oddělení ITI. Více informací 
bude součástí zápisu z NSK. Schvalování a hodnocení koncepčních částí CLLD bylo ukončeno, 
schváleny byly všechny. Zmínil termín hodnocení a schvalování akčních plánů, resp. jednotlivých 
programových rámců. 

Došlo k navýšení rozpočtu pro MMR na národní dotační tituly novelou zákona o státním 
rozpočtu o 2,55 mld. Kč. Rozpočet na rok 2023 by měl jít ke schválení, dne 18. listopadu 2022 
proběhlo 3. čtení v Poslanecké sněmovně ČR. Po jeho schválení bude dle disponibilních 
prostředků stanoveno, jaká část kam půjde. 

V národních dotačních programech MMR došlo k dílčím změnám, například u hodnotících kritérií 
se plánuje větší bonifikace žadatelů z HSOÚ a uhelných regionů. Nově bude také Národní 
rozvojová banka poskytovat úvěr. Jedná se o pilotní výzvu v rámci programu Podpora rozvoje 
regionů 2019+. Pokud se osvědčí, budou se dotace a zvýhodněné půjčky postupně zahrnovat do 
nového programu Podpora rozvoje regionů 2024+. 

https://irop.mmr.cz/cs/irop-2021-2027/planovane-vyzvy-irop-2021-2027
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U Akčního plánu Strategie regionálního rozvoje ČR 2023-2024 bylo ukončeno meziresortní 
připomínkové řízení a nyní probíhá jejich vypořádání. Poděkoval za připomínky k jeho návrhu. 
Není nutné pořizovat SEA, což výrazně urychlí celý proces schvalování. Byl prodloužen termín na 
předložení na Vládu ČR, a to do 30. listopadu 2022.  

Dále shrnul zásadní změny, které se do dokumentu dostaly, např. byla odstraněna aktivita 
„Edukace samosprávy v oblasti zdravotnictví a jeho managementu“ a naopak nově přidána 
aktivita „Podpořit specifické problémy a potenciál HSOÚ“ nebo „Podpora metropolitní 
spolupráce“. Vymezení HSOÚ bylo zachováno. 

Zmínil, jaké využití budou mít výstupy koordinátorů HSOÚ. Informace z území by měly sloužit 
k jejich zohlednění při přípravě AP SRR ČR 2023-2024 nebo při přípravě národních dotačních 
titulů. V plánu je také pořádání konference, která by sdílela dobrou praxi mezi jednotlivými 
regiony. S dotačním titulem se počítá v rámci nově vznikajícího programu nejdříve od roku 2024. 

Proběhlo vymezení (kategorizace) regionálních center nižšího řádu, které bude nadále sloužit 
jako podklad pro pořizovatele územně analytických podkladů, pro strategické plánování na 
úrovni státu a krajů nebo k rozšíření oprávněných příjemců z IROP (specifický cíl 6.1). 

Ke komponentě 2.8 Národního plánu obnovy (brownfieldy) se konaly konzultace k projektům 
napříč kraji. U specifických brownfieldů se očekává 10 žádostí (3 kraje se dvěma projekty – 
Plzeňský, Ústecký a Královéhradecký; po jednom projektu v Pardubickém a Olomouckém kraji; 
projekty v Českých Budějovicích a Benešově se zabývají nová zastupitelstva), 45 
nepodnikatelských je právě konzultováno. V revizi CID (Council Implementing 
Decision/Prováděcí nařízení Rady) je žádáno o snížení cíle na 10 specifických a 30 
nepodnikatelských brownfieldů. Problémové oblasti u projektů jsou technické podmínky 
(energetika), podpora nových zastupitelstev nebo připravenost (pravomocné stavební povolení). 

V komponentě 4.5 – Rozvoj regionálních kulturních a kreativních center došlo k výběru projektů 
a systém byl zpřístupněn pro hodnotitele. Nyní probíhá první kolo hodnocení prostřednictvím 
RSK. 

M. Půta poděkoval za informace, a především za ambici hledání řešení při nastavení kritérií 
hodnocení pro programy. Dodal, že alokace vymezená pro HSOÚ je opravdu velmi malá na 
podporu všech těchto oblastí. Apeloval na vyšší podporu pro tyto oblasti do budoucna, aby se 
srovnalo HDP, ale nikoliv na úkor státního rozpočtu. Dotace na místní komunikace v podílu 50 % 
označil jako vhodné nastavení. U brownfieldů jsou nevhodné neustálé změny podmínek, jejich 
zpřísňování je nevhodné ve vztahu k žadatelům, kteří na ně nejsou schopni reagovat v tak 
krátkém čase, a proto hledají jistotu v jiných programech. 
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M. Otta doplnil vyjádření pana Mgr. Josefa Horinky, který se z jednání omluvil, k tématu 
brownfieldy. Hrádek nad Nisou má jeden projekt, který připravuje, a vzhledem ke změnám 
podmínek je zde riziko, že nakonec nebude předložen do výzvy. 

M. Půta podotkl, že dle nastavených podmínek může nastat varianta, že bude možné z tohoto 
programu financovat pouze archiv pro úřad, což pro obec není nezbytné. 

M. Otta informoval o výhradách k postupu Ministerstva pro místní rozvoj ve věci rušení výzvy 
pro základní školy. Liberecký kraj měl doposud připomínky již ke 3 výzvám (ReactEU pro 
nemocnice, 3. výzva IROP na kybernetickou bezpečnost a výzva pro základní školy). Všechny 3 
byly tzv. klikající výzvy, kdy s ohledem na očekávaný převis rozhodoval čas. Upozornil na 
nevhodnost využití postupu při vyhlašování jednotlivých výzev a následné rozdílné řešení při 
řízení procesu poskytnutí dotace. Pan Horinka řeší nerovný přístup ministerstva po právní 
stránce, konkrétně jak bude řešena situace, kdy Hrádek nad Nisou v případě výzvy pro základní 
školy podal projekt řádně, nicméně při jejím zrušení bude nucen celý proces absolvovat znovu a 
nemá tak zaručeno, že se zde projekt objeví. Nová výzva tak umožňuje uspět projektům, které 
byly v původní výzvě neúplné či nebyly vůbec připravené. Odůvodnění pana Horinky – Řídící 
orgán není schopen sestavit věrohodné a spravedlivé pořadí předložených žádostí o podporu, 
aniž by tento proces vzbuzoval vážné pochybnosti ve spravedlivém a rovném přístupu ke všem 
žadatelům, čímž bylo ohroženo právo žadatelů na spravedlivé řízení v procesu poskytnutí dotace. 

M. Daněk přislíbil předání informací, které zazněly, kolegovi Mazalovi. Poděkoval za zpětnou 
vazbu pro ministerstvo. V rámci Národního plánu obnovy je zainteresováno více resortů, což 
není vhodná situace. Dochází tak k rozdílným interpretacím podmínek, které jsou mnohdy 
v rozporu. 

O. Havlíček dodal, že v rámci komponenty č. 6 (Zdraví a odolnost obyvatel) jsou žadatelé 
neustále v nejistotě, kdy budou výzvy vyhlášeny. V harmonogramu stále figuruje pouze rok, 
nikoliv přesné datum. Do konce roku jsou avizovány 2 otevřené výzvy, které nemají stanovený 
konkrétní termín. Nemocnice by měly mít představu nejen o datu vyhlášení, ale i o parametrech 
výzvy. 

M. Otta se dotázal, jak probíhá hodnocení výzvy IROP č. 3 (Kybernetická bezpečnost). 

S. Malá sdělila, že hodnocení intenzivně probíhá, avšak je komplikované. Počítá se s tím, že 
hodnoceny budou všechny projekty. 

M. Půta požádal zástupce Libereckého kraje v Národní stálé konferenci, aby předal informace o 
výše zmíněných výhradách také na této platformě. 
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5. Integrované strategie (ITI) aglomerace Liberec – Jablonec nad 
Nisou 

Mgr. Barbara Steinzová – Statutární město Liberec 

B. Steinzová shrnula aktuální stav čerpání IPRÚ, veškeré projekty jsou v realizaci a počítá se 
s čerpáním dle plánu. Z celkového počtu 84 projektů bylo předloženo 51 projektů. V novém 
období byla vyhlášena spousta individuálních výzev. Za ITI se povedlo podat 2 projekty na výzvu 
pro základní školy. Doplnila, že zrušení této výzvy by znamenal problém i pro ně.  

Popsala průběh přípravy na ITI 2021+, výzvy budou vyhlášeny nejdříve v březnu 2023. V říjnu byl 
ukončen proces SEA ke Strategii ITI, schválení v Zastupitelstvu města je plánováno na 24. 11. 
2022 a poté bude zaslána k hodnocení na Ministerstvo pro místní rozvoj. Předpoklad 
schvalování projektů ITI/programových rámců v Zastupitelstvu města v únoru příštího roku. 

M. Otta připomněl informaci o podmínce, která se váže k čerpání dotace na parkovací dům, a to 
nutnost přesunu zastávky MHD do vzdálenosti 200 m od parkovacího domu z Rybníčku před OC 
Fórum dle usnesení rady města č. 518/2021. Dotázal se také na harmonogram k projektům na 
veřejná prostranství. 

B. Steinzová doplnila, že do 14 dnů budou k dispozici finální pravidla pro veřejná prostranství, 
která vychází z pracovního týmu k definici specifických pravidel. Budou probíhat konzultace pro 
žadatele v tomto tématu. Co se týká zastávky MHD, do 30. června 2022 měla být zastávka 
hotova, doporučila napsat oficiální dopis na město v souvislosti s posunem zastávky. 

6. Integrované strategie rozvoje venkova a místní akční plány 
rozvoje vzdělávání 

Bc. Jana Švehlová – MAS Podještědí, z. s. 

J. Švehlová informovala o stavu SCLLD k 16. listopadu 2022. Všechny MAS Libereckého kraje 
podaly ke konci září akční plány do operačního programu Zaměstnanost+. V rámci IROP má 
podán akční plán pouze LAG Podralsko, u ostatních je předpoklad v prosinci 2022. Všechny MAS 
podávají, když znají přesné podmínky programu.  

MAS by měly administrovat program Nová zelené úsporám Light (operační program Životní 
prostředí). Upozornila na nedostatečnou informovanost MAS, bude třeba vyčlenit jednu osobu 
pro personální zajištění a není doposud známo, jakým způsobem ji bude financovat. Za každou 
jednu zpracovanou žádost by měla každá MAS mít nárok na 10 tis. Kč, nicméně finance obdrží 



 

8 
Projekt „Regionální stálá konference Libereckého kraje IV“ č. CZ.08.1.125/0.0/0.0/15_003/0000272  

je spolufinancován Evropskou unií prostřednictvím Operačního programu Technická pomoc 

s ročním zpožděním. Upozornila, že žadatelé si mohou vybrat jakoukoliv MAS k administraci 
projektu. 

MAP III budou v realizaci do listopadu 2023. V návaznosti na IROP probíhá pravidelně 
aktualizace strategických rámců MAP. Předpokládá se, že výzva pro MAP IV z operačního 
programu Jan Amos Komenský bude vyhlášena v září 2023. Apelovala na Ministerstvo školství, 
aby výzvy byly vyhlášeny nejpozději v červnu. 

M. Půta dodal, že Liberecký kraj i v příštím roce počítá s vyčleněním finanční podpory pro MAS. 
Nabídl možnost komunikace apelu MASek na ministerstvo školství skrz jeho osobu. 

J. Švehlová poděkovala za podporu, v minulosti měly MAS s touto formou komunikace, skrz kraj, 
kladnou zkušenost. 

M. Otta požádal J. Švehlovou o podkladový materiál pro pana hejtmana. Dodal, že každoročně 
kraj pro MAS poskytuje dotaci. Dále kraj MAS poskytl také půjčky na programové období 2014-
2020, bohužel nelze tyto finance nevymáhat zpět a poskytnout je jako dar, a to z důvodu, že se 
jedná o účelově poskytnuté finanční prostředky. Nové finanční prostředky, půjčky na období 
2021-2027, budou k dispozici ještě před termínem splacení těch předchozích. Vysvětlil, že půjčky 
fungují především k lepšímu řízení cash flow. 

J. Švehlová doplnila, že MAS mají etapy na 6 měsíců, které musí předfinancovat a řídícímu 
orgánu trvá schválení 3–6 měsíců. Nově budou MAS financované z operačního programu 
Technická pomoc, kde se počítá s urychlením procesu. 

J. Ulvr dodal, že v tomto směru panuje všeobecná shoda. Komunikují společně s paní 
Doubnerovou, také se bude účastnit společného setkání MAS, které pořádají v prosinci. 

M. Půta sdělil, že významnost MAS ve financování projektů je nediskutovatelná. Jedná se 
především o implementační nástroj, díky kterému se peníze dostávají do spousty malých 
projektů v regionech. 

7. Informace ze sekretariátu Regionální stálé konference 
Libereckého kraje 

Ing. Jana Vlková, Ing. Petr Stibor – sekretariát RSK LK 

J. Vlková informovala o aktualitách ze sekretariátu RSK LK. Doplnila informace k Rozvoji 
regionálních kulturních a kreativních center, všichni hodnotitelé obdrželi přístupové údaje do 
systému a probíhá již hodnocení. Shrnula stručně harmonogram, podle jeho aktualizace je 
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termín pro hodnocení posunut do prvního prosincového týdne. Poté sekretariát zpracuje 
výslednou matici a tu s výsledným pořadím projektů budou členové RSK LK schvalovat. 
Upozornila na plánované per rollam hlasování k tomuto tématu během měsíce prosince. 

V souvislosti s Regionálním akčním plánem Libereckého kraje připomenula již vypsané výzvy a 
termíny plánovaných. 

T. Sábl se dotázal na porovnání s dřívějším RAP v tématu školství. Dříve byl seznam náhradníků, 
kteří mohli podávat žádost o dotaci, nyní je seznam v dokumentu bez zásobníku. 

M. Otta doplnil, že doposud nebyl dokument vázán na alokace. Nyní je alokace přímo na RAP, 
dříve se jednalo o individuální výzvy. Postup je takový, že Pracovní skupina Vzdělávání pracuje 
s tabulkou projektů, která obsahuje veškeré sesbírané záměry. Do dokumentu se propíše 
seznam obsahující projekty do výše 130 % alokace, nicméně pořadí projektů v něm se může 
měnit v závislosti na jeho přeschvalování, např. vlivem nepředložení některých projektů. 

M. Půta dodal, že v minulých letech, dle připravenosti krajů, byla možnost využití financí, které 
nevyčerpaly jiné kraje. Nově systém s RAPy funguje jinak, jsou drženy finanční obálky, které mají 
zabránit podávání projektů, které nejsou dostatečně připraveny. Apeloval také na financování 
zdravotnických služeb v rámci nástroje RAP. Poděkoval sekretariátu za přípravu dokumentu. 

Následně přešel k usnesením. 
 
Usnesení č. 2/4/2022 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje aktuální znění Regionálního akčního 
plánu Libereckého kraje v tématu Střední školství včetně přílohy č. 1. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

Usnesení č. 3/4/2022 
Regionální stálá konference Libereckého kraje schvaluje aktuální znění Regionálního akčního 
plánu Libereckého kraje v tématu Zdravotnická záchranná služba včetně přílohy. 

Usnesení schváleno konsenzem. 

11:45 odchází M. Půta. 

Slovo si převzal P. Stibor a informoval o problematice hospodářsky a sociálně ohrožených území 
Libereckého kraje. Připomínky pro pilotní studii SO ORP Frýdlant byly do studie zapracovány. 
Finální verze studie byla dne 21. listopadu 2022 předložena členům rady kraje na vědomí a poté 
byla zaslána na MMR ČR, které ji zveřejnilo spolu se studiemi z ostatních krajů na webových 

https://www.mmr.cz/cs/microsites/uzemni-dimenze/regionalni-rozvoj/strategie-regionalniho-rozvoje-cr-2021
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stránkách územní dimenze. Zároveň byly v současné době zahájeny práce na tvorbě druhé 
studie pro HSOÚ Tanvaldsko. Předpokládáme, že v průběhu příštího roku bude hotová. 

J. Vlková připomněla, že výstava Otisky EU v Libereckém kraji se nyní nachází v Muzeu ve Stráži 
pod Ralskem. V případě zájmu o umístění lze kontaktovat sekretariát. Představila aktuální data o 
zapojení obcí v Libereckém kraji do využívání Informačního systému projektových záměrů (ISPZ), 
oproti datům z předchozího jednání se nic nezměnilo. Apelovala na využívání systému. Odkaz na 
harmonogramy výzev operačních programů je plně k dispozici na webových stránkách RSK LK. 

M. Otta dodal, že do budoucna je plánována možnost navázání podmínek u některých národních 
dotačních titulů na systém ISPZ. Tyto informace poslouží k lepšímu zacílení výzev a 
pravděpodobně i k bonifikaci žadatelů, kteří budou mít v ISPZ projekty. 

12:04 odchází B. Steinzová. 

8. Pracovní skupina Inovace (VaVaI) 

Ing. Vladimír Pachl – Odbor regionálního rozvoje a evropských projektů KÚ LK 

V. Pachl představil několik aktivit, které proběhly a které se plánují. Jako hlavní zmínil 
PechaKucha Night, která se konala dne 11. listopadu 2022. Účast byla vysoká, tématem bylo 
„Design jako faktor konkurenční výhody“. Dne 4. a 5. listopadu 2022 se konalo v Broumově 
Národní setkání RIS3 týmů, pořadatelem byl Královéhradecký kraj. 

11:53 přichází M. Půta. 

Krajský úřad Libereckého kraje navštívila Mgr. Helena Langšádlová, ministryně pro vědu, výzkum 
a inovace. Tématem návštěvy byla mj. podpora podnikavosti a inovativnosti od nejnižších 
stupňů vzdělávání nebo návštěva IQLandie, CxI (Ústav pro nanomateriály, pokročilé technologie 
a inovace TUL) a turnovského centra TOPTEC. 

V závěru představil soutěž pro žáky 8. a 9. tříd základních škol Business Talent, která probíhá od 
13. října do 24. listopadu 2022. 

M. Otta dodal, že v rámci návštěvy paní ministryně navštívili mimo jiné i firmu CRYTUR, která 
nyní v Turnově plánuje nové centrum pro optometrické odborníky. Tento projekt byl představen 
členům rady kraje, pro kraj to znamená zvýšení výzkumu a vývoje v regionu a mimo jiné také 
nová pracovní místa. 

 
 

https://www.mmr.cz/cs/microsites/uzemni-dimenze/regionalni-rozvoj/strategie-regionalniho-rozvoje-cr-2021
https://www.rsk-lk.cz/vyzvy/planovane
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9.  Pracovní skupina Vzdělávání (KAP) 

Ing. Lucie Foglová – Odbor školství, mládeže, tělovýchovy a sportu KÚ LK 

L. Foglová informovala o jednáních pracovní skupiny. Proběhla per rollam hlasování ke KAPu a 
RAPu, na sedmém jednání byl schválen Krajský akční plán rozvoje vzdělávání Libereckého kraje 
III. Požádala o per rollam hlasování k finální podobě KAP LK III členy RSK LK. Zasláno bude do 
konce roku 2022. 

10. Pracovní skupina Cestovní ruch 

Ing. Lidie Vajnerová, MBA – zástupce odboru kultury, památkové péče a 
cestovního ruchu KÚ LK 

L. Vajnerová zhodnotila rok 2022 v oblasti cestovního ruchu. V porovnání s rokem 2019 jsou 
výsledné hodnoty o 10 % níže, turisté v rámci pandemie změnili své zvyklosti a je obtížnější 
reagovat nabídkou s předstihem. Upozornila na řešení problematiky úspory tištěných materiálů 
formou zpoplatnění propagačních materiálů nebo jejich digitalizací a využívání online prostředí. 
Proběhlo setkání ředitelů příspěvkových organizací a destinačního managementu. Poděkovala za 
podporu tohoto odvětví ze strany kraje. 

Zhodnotila dotace pro rok 2022, u karavanových stání uspěly 2 žádosti, z celkové alokace 3 mil. 
Kč bylo vyčerpáno 800 tis. Kč. Problém byl v podmínce, která určila, že žadatel/obec se musí 
nacházet v určitém ORP. Apelovala na udržitelnost v rámci výstavby doprovodné infrastruktury a 
také na vybudování sociální infrastruktury v okolí Jizerskohorských bučin. 

Na jaře 2023 bude možnost žádat o dotace na Doprovodnou cykloinfrastrukturu (nabíjení 
elektrokol, krytá stání, stojany atd.) s alokací 2 miliony korun. V průběhu prosince pak na 
Řemeslnou a zážitkovou turistiku 2023, zde se počítá s alokací 1 milion korun.  

Shrnula další směřování cestovního ruchu Libereckého kraje v roce 2023. Pro nadcházející rok se 
počítá např. s navýšením podpory turistických regionů, podporou památek zapsaných 
v seznamu UNESCO nebo také podporou audiovizuální tvorby. 

Sdružení pro rozvoj cestovního ruchu Libereckého kraje (pracovní skupina Cestovní ruch) 
realizovalo studijní cestu do jižních Čech a Rakouska s tématem propojování cestovního ruchu a 
kultury. 

M. Půta poděkoval za připomínky a podněty v této aktivitě, které jsou zpětnou vazbou pro kraj a 
jeho práci. V souvislosti s měnícími se zvyklostmi je nezbytné přizpůsobit tomu marketing. 
Ohledně Jizerskohorských bučin požádal pana Židka o krátký komentář. 

V. Židek doplnil, že toto území má interpretační plán, ve kterém jsou např. vymezené parkovací 
plochy. Je zapotřebí tyto kroky dělat koordinovaně, aby nedošlo k poškození geoparku. 
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J. Vajnerová dodala, že v lokalitě Jizerskohorských bučin je problematické především parkování. 
Vyhotoveny jsou např. omalovánky pro děti s tématem, jak se chovat v přírodě. Požádala o 
spolupráci kraje v jejich distribuci. 

12:26 odchází M. Půta. 

J. Hušek okomentoval, že nesdílí vizi o zásadních problémech v bučinách. Jednalo se pouze o 
dobu, kdy vlivem pandemie došlo k nekoordinovaní aktivit. Finalizuje se interpretační plán, který 
by měl mimo jiné informovat o cílové skupině návštěvníků. Instalují se sčítače, které monitorují 
trendy návštěvnosti. Bučiny jsou označeny jako památka UNESCO, vlastní infrastrukturu není 
třeba vylepšovat, důležité je upravit především intravilány obcí. Jedná se o marketingovou 
značku pro cestovní ruch, bučiny by dle jeho názoru měly patřit tematicky pod cestovní ruch. 

V. Židek doplnil, že parametry geoparku jsou edukativní a odborné. Tyto parametry v cestovním 
ruchu nikdy nebudou tolik podporovány jako pod resortem životního prostředí. 

 Různé  

Příští jednání RSK LK je naplánováno na 22. březen 2023. 

M. Otta poděkoval za účast a ve 12:32 jednání ukončil. 

 Úkol Termín Pro 

1. Poskytnout členům RSK LK zápis z jednání NSK. 
pravidelný 
úkol 

sekretariát RSK 
LK 

2. 

 
Informovat na dalších jednáních o průběhu schvalování 
Strategie ITI, případně zaslat její finální verzi. 

na příští 
jednání 
RSK LK 

zástupce 
statutárních 
měst 
zastoupený 
nositelem 
ITI/IPRÚ 

3. 
Předání informace o výhradách LK k postupu MMR ČR ve 
věci rozdílného přístupu k řešení dopadu technických 
problémů v rámci vyhlášení některých výzev. 

 
po jednání 

zástupce MMR 
ČR 

4. 
Předání informace o výhradách LK k postupu MMR ČR ve 
věci rozdílného přístupu k řešení dopadu technických 
problémů v rámci vyhlášení některých výzev. 

na jednání 
NSK 

zástupce LK na 
NSK 

5. Připravit podkladový materiál pro pana hejtmana s apelem 
na MŠMT ČR na včasné vyhlášení výzev pro MAS. 

průběžný 
úkol 

 
zástupce MAS 

 
Příloha: Prezenční listina 
Zapsala: Ing. Karolína Vičanová, DiS. 
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Zápis schválil předseda RSK LK 
 
V Liberci dne: 23. 11. 2022 
             
             Martin Půta 
         předseda RSK LK 

Veškeré podklady z jednání jsou zveřejněny na internetových stránkách RSK LK pod odkazem: 
https://www.rsk-lk.cz/jednani-rsk/2022 . 

https://www.rsk-lk.cz/jednani-rsk/2022

